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Cîtu: Daca reusim sa mentinem capacitatea de productie în viata în aceasta

perioada, dupa aceea ne vom reveni foarte rapid

Statul trebuie sa-si achite facturile, sa ramburseze TVA, sa plateasca  pensii, salarii, ajutoare sociale la timp

si sa ofere acces la linii de  creditare pentru capital de lucru ieftin pentru companii în aceasta  perioada, ca

sa ramâna în viata, si daca reuseste sa mentina capacitatea  de productie, dupa aceea ne vom reveni foarte

rapid, a declarat,  miercuri seara, ministrul Finantelor, Florin Cîtu. 

El a precizat ca cea mai buna masura pe care trebuie sa o luam pentru  iesirea din criza economica declansata de

pandemia de coronavirus este  sa ne asiguram ca exista lichiditate în sistem si ca sistemele de plati  functioneaza

perfect.

"Cea mai buna masura este sa ne asiguram ca exista lichiditate în sistem  si ca sistemele de plati functioneaza

perfect. Statul sa-si plateasca  la timp facturile. Vom avea în continuare proiecte de investitii, nu  vrem sa

renuntam la ele. Statul sa-si plateasca facturile, sa ramburseze  TVA, sa plateasca pensii, salarii, ajutoare sociale la

timp si sa  oferim acces la linii de creditare pentru capital de lucru pentru  companii, ieftin, pentru aceasta

perioada, ca sa ramâna în viata. Daca  reusim sa mentinem capacitatea de productie în viata în aceasta  perioada,

dupa aceea ne vom reveni foarte rapid. Daca nu vom reusi acest  lucru, apoi va dura mai mult. Eu cred ca vom

reusi", a dat asigurari  ministrul la B1 TV.

Întrebat daca România ar putea trece printr-o criza economica mai  dificila decât cea din 2008, seful de la Finante a

raspuns ca doar daca  nu va aplica lectiile acelei crize.

"Eu va spun ca de asta este important sa mentinem toate capacitatea de  productie. Bineînteles ca s-ar putea ca

unele companii sa nu reziste,  dar trebuie sa mentinem cât mai multe din aceste companii sa ramâna în  viata,

pentru ca dupa aceea sa avem capacitatea sa ne revenim. Problema  în 2008 a fost ca multe din reactiile guvernului

au venit prea târziu,  s-a injectat prea târziu lichiditate si multe companii nu au putut sa  fie salvate. Noi deja asta

am facut. De când am vazut primele semne, am  rambursat TVA-ul mai devreme, rambursam TVA si în martie si

în aprilie  mai devreme - e vorba de 10 miliarde de lei aproape - deci trebuie sa  tinem sistemul lichid, sa fie bani în

sistem, sa circule banii", a  explicat el.

În alta ordine de idei, Florin Cîtu a facut referire si la deciziile  Ford si Dacia de a-si trimite salariatii în somaj

tehnic, pe fondul  crizei provocate de coronavirus, spunând ca acestea nu au impact  economic, deoarece

companiile îsi sustin angajatii din propriile  costuri.

"Aceste companii îsi sustin angajatii din propriile costuri. Suntem în  contact permanent cu aceste companii,

vedem ce putem sa facem. Cred ca  cel mai important este sa asiguram pentru aceste companii materia prima  si sa

livram culoare ca sa poata fi importate piese, materie prima, ca  sa poata sa functioneze companiile, ca aici este

problema. Trebuie sa ne  asiguram ca exista materia prima si aceste companii sa functioneze  chiar pe stocuri, ca

pot sa faca asta pe stocuri, si vedem mai târziu", a  mentionat acesta.

page 1 / 1


